

Biographical note: Mikhail Simutin

Mikhail Simutin is an assistant professor of finance at the University of Toronto's Rotman School of Management. Professor Simutin is a young scholar with an outstanding publication record, and his papers have appeared in the *Journal of Financial Economics*, the *Journal of Finance*, the *Review of Financial Studies* and *Management Science*.

Professor Simutin's primary research interests are in financial economics, with an emphasis on institutional money management and understanding the risks that affect asset prices. His current work focuses on measuring the impact of various market frictions, such as labour market and leverage frictions, on asset prices. He is also developing research in the area of corporate finance that looks specifically at the gender pay gap. Using a novel data set, he is collaborating on an investigation into the impact of the exposure of CEOs to gender imbalance in their formative years.

Since completing his PhD in 2010, Professor Simutin has been the recipient of several grants and awards, including a 2016 Best Paper Award by the *Review of Asset Pricing Studies*. For three consecutive years, 2014 to 2016, he was voted MBA Instructor of the Year by the Rotman School's graduating class. Professor Simutin also works hard to extend the impact of his research to policy, practitioner and academic audiences. His research has been presented at more than 100 conferences and seminars, and he is frequently invited to speak to private sector financial firms.

Born in Bryansk, Russia, Professor Simutin holds a PhD in finance from the University of British Columbia's Sauder School of Business. He graduated magna cum laude from the University of Washington in 2004, with a bachelor's degree in business administration with a concentration in finance and accounting.

March 2017

Notice biographique : Mikhail Simutin

M. Mikhail Simutin est professeur adjoint de finance à l'École de gestion Rotman de l'Université de Toronto. Il est un jeune chercheur ayant à son actif une liste impressionnante de publications et dont les travaux ont paru dans le *Journal of Financial Economics*, le *Journal of Finance*, la *Review of Financial Studies* et la *Management Science*.

Les principaux champs d'intérêt de M. Simutin concernent l'économie financière, plus spécialement la gestion des fonds institutionnels et la compréhension des risques ayant une incidence sur les prix des actifs. Ses travaux actuels portent sur la mesure des effets des diverses frictions de marché, dont celles liées au marché du travail et à l'effet de levier, sur les prix des actifs. Il prépare aussi, dans le domaine de la finance d'entreprise, des travaux portant sur l'écart de rémunération entre les sexes. Il se sert d'un nouvel ensemble de données dans le cadre de sa collaboration à une enquête sur l'effet de l'exposition des dirigeants d'entreprise à l'inégalité entre les sexes pendant leurs années de formation.

Depuis qu'il a obtenu son doctorat en 2010, M. Simutin a reçu plusieurs bourses et prix, dont le prix du meilleur travail de recherche de 2016 remis par la *Review of Asset Pricing Studies*. De plus, il a été nommé chargé de cours de l'année trois ans d'affilée, de 2014 à 2016, par les finissants du programme de maîtrise en administration des affaires (MBA) de l'École de gestion Rotman. M. Simutin s'efforce aussi de faire connaître ses travaux auprès des décideurs, des praticiens et des universitaires. En effet, il a présenté ses recherches à plus de 100 colloques et séminaires, et il est fréquemment invité à s'adresser à des sociétés financières du secteur privé.

Né à Briansk en Russie, M. Simutin détient un doctorat en finance de l'École de commerce Sauder de l'Université de la Colombie-Britannique. Il a obtenu en 2004 un baccalauréat (mention « grande distinction ») à l'Université de Washington en administration des affaires avec spécialité en finance et en comptabilité.

Mars 2017